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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

نگرانی مدعیان اصلاحات
برای سلامتی ترامپ

سرویس سیاسی-
روزنامه شــرق در ســرمقاله خود به ســیاق روش و منش مدعیان اصلاحات که همواره مشــی ذلت پذیری و سر 
فرودآوردن در برابر غرب را برگزیده اند نوشت: »ترور سلمان رشدی با ضربات چاقو به دست جوان ناشناسی که زاده و 
پرورش یافته آمریکاست، جهان را در بهت و حیرت فرو برد. بلافاصله پس از این رخداد، همان طور که پیش بینی می شد، 
ایران و فتوای ســی و اندی ســال قبل امام خمینی)ره( در کانون توجه جهان قرار گرفت و به یکی از محورهای اساسی 

اخبار رسانه ها تبدیل شد.«
در ادامه این متن آمده: »سؤال اینجاست که چرا چنین رخدادی در این مقطع زمانی و در سلسله اتهامات توطئه 
قتل پمپئو، جان بولتون و آن دخترک خودشیفته مطرح می شود؟ و مهم تر از آن چنین حادثه مشکوکی سوژه برخی 
رسانه های داخلی می شود تا با تیترهای تحریک آمیزی مانند سلمان رشدی گرفتار انتقام الهی و شبیه آن و خط و نشان 

کشیدن برای ترامپ و پمپئو سناریوی ناتمام هادی مطر را متوجه کشور کنند.«
به راســتی جریان مدعی اصلاحات را باید جریان قجری در عرصه دســته بندی های سیاســی کشور نامید. شخص 
رئیس جمهور آمریکا پشــت مانیتور در کاخ ســفید نشست و دستور ترور یک مقام عالی رتبه و رسمی کشورمان را که 
مهمان عراق بود به همراه مقام های نظامی عراقی صادر کرد و پس از آن در کمال رذالت در صفحه تلویزیون ظاهر شد 
و گفت که خودش دستور نهایی برای شلیک به سرداران سلیمانی و ابو مهدی المهندس و همراهان شان را داده است. 
همچنین در اطراف تهران یکی از برجسته ترین دانشمندان ایران به نام شهید »فخری زاده« ترور می شود. در کوچه پس 
کوچه های بهارستان یکی از افسرهای سپاه قدس ایران )شهید صیادخدایی( ترور می شود و... این چندتا از انبوه ترورهای 
نظام سلطه است. آنها ترور می کنند و هیچ خدشه ای به نگرانی اصلاح طلبان و نیز به برجام نمی افتد اما همین که یک 
جوان متولد آمریکا حکم یک ملعبه نظام سلطه که هرچه سزاوار خودش بوده به رسول رحمت)ص( نسبت داده به اجرا 

در می آورد نگرانی اصلاح طلبان گل می کند. 
کوتاه کلام آنکه ببینید و بخوانید که امام خمینی)ره( با نگاه نافذ و بصیر و آینده نگرش چگونه در آن ســال ها این 
روزها و این قبیل »ان قلت ها« را به تصویر کشیده، وقتی که در فرازی از پیام معروف به منشور روحانیت در سال 1367 
می آورد: »ترس من این است که تحلیل گران امروز ده سال دیگر بر کرسی قضاوت بنشینند و بگویند که باید دید فتوای 
اسلامی و حکم اعدام سلمان رشدی مطابق اصول و قوانین دیپلماسی بوده است یا خیر؛ و نتیجه گیری کنند که چون 
بیان حکم خدا آثار و تبعاتی داشــته اســت و بازار مشترک و کشور  های غربی علیه ما موضع گرفته اند، پس باید خامی 

نکنیم و از کنار ا هانت کنندگان به مقام مقدس پیامبر و اسلام و مکتب بگذریم!«
همه چیز به احیاي برجام گره خورده یا گره زده بودید؟!

روزنامه اعتماد روز گذشته در گزارش اقتصادی خود با عنوان »جهت یابي بازارها در آستانه توافق« با طرح این ادعا 
که همه چیز به احیاي برجام گره خورده است نوشت: »تغییرات عمده در بازارهاي دارایي با نقدشوندگي هاي گوناگون، 
نشــان مي دهد که بازارها خود را براي تحولي بزرگ تر آماده مي کنند. طي روزهاي اخیر بازار ارز با کاهش محســوس 
قیمت ها همراه شد؛ فعالان بازار علت این افت را افزایش فشار فروشنده ها در بازار مي دانند و تاکید دارند که در صورت 
ادامه همین روند مي توان به زودي شــاهد ریزش بیشتر قیمت ها در بازار بود... در صورتي که در برجام توافقاتي حاصل 
شود سرعت افت قیمت ها هم بیشتر مي شود، چراکه امیدها بیشتر خواهد شد و وضعیت بازارها هم بهبود مي یابد و این 

قضیه بر صادرات و هزینه واردات و تقاضا در بازار ارز هم تاثیرگذار است.«
گفتنی است، در شرایطی که مقاومت فعالانه و مذاکره از موضع عزتمندانه موجب دست برتر ایران در مذاکرات و 
گذر زمان به ضرر آمریکا شده است و همچنین با رویکرد افزایش غنی  سازی و سیاست نگاه متوازن در روابط خارجی در 
مقابل نگاه غرب گرایانه دولت قبل، عضویت در سازمان همکاری شانگهای، توسعه روابط با کشورهای همسایه و شرقی 
و همچنین توجه به ظرفیت های اقتصادی مغفول مانده، اثر پذیری تحریم ها کاهش پیدا کرده و در نتیجه اهرم فشــار 
طرف غربی متزلزل شده است، جریان غربگرا به تقلا افتاده برای اعتبار دهی به تحریم و تیز کردن تیغ تحریم کنندگان 

با هشدارهای مثلا کارشناسی به دولت سیزدهم اولتیماتوم بدهد. 
اهمیت این عناصر داخلی یا همان شــبکه اقتصادی رســانه ای همکار غرب برای تحریم کنندگان آنجایی روشن تر 
می شود که اخیرا در گزارشی که در برخی رسانه ها منتشر شده، ضمن افشای جاسوسی یادداشت نویس ضدایرانی رویترز 
برای موساد آمده است که یک افسر موساد در تماس با او می گوید که در رسانه ها تاکید کنید بدون برجام اقتصاد ایران 

شکست می خورد!
مدعیان اصلاحات، گماشته  های رسانه ای آمریکا

ابراهیم رحیم پور، معاون وزارت امور خارجه در دولت روحانی طی یادداشتی در روزنامه جمهوری اسلامی شکست 
فضاحت بار آمریکا در افغانستان را به حاشیه کشید و مدعی پیروزی آمریکا در این کشور شد!

وی مدعی شد: »در ایران، داد سخن از افتضاح آمریکایی و شکست آمریکایی در افغانستان بلند شد، اما به اعتقاد 
مــن برای آمریکا خروج از یک صحنه خســارت بــار، پیروزی بود و در واقع به قول معــروف گرفتن جلوی ضرر برای 

آمریکایی  ها منفعت شد.«
ستودن آمریکا توسط معاون وزارت امور خارجه در دولت روحانی در حالی است که شکست سنگین و مفتضحانه 

آمریکا در افغانستان مهم ترین خبر دنیا شد و خود آمریکایی  ها به شکست در افغانستان اعتراف کردند.
روزنامه آمریکایی »واشنگتن پست« روز 22 مرداد سال گذشته نوشت: »دولت های پی در پی آمریکا از جمله جرج 
دبلیو بوش، باراک اوباما و دونالد ترامپ این واقعیت را که آمریکا در افغانســتان جنگ را باخته اســت، پنهان می کردند. 

دولت های آمریکا معتقد بودند: »ایجاد ابهام بدون راهبردی منسجم« بهتر از اعتراف به شکست است.«
»کارتر مالکاســیان« مشاور ارشد رئیس  سابق ستاد مشترک ارتش آمریکا که دو سال در ولایت هلمند بوده است، 
نیز در کتاب 500 صفحه ای »جنگ آمریکا در افغانستان« می نویسد: »هیچ شکی وجود ندارد که ما جنگ را باخته ایم.«

»جن ساکی« سخنگوی وقت کاخ سفید هم گفته بود: »نمی توانیم برای جنگ افغانستان اعلام پیروزی کنیم زیرا 
این جنگی است که طی 20 سال موفقیت نظامی در آن حاصل نشده است.«

نشــریه »اکسیوس« آمریکا نیز 23 مرداد سال گذشته نوشت: »لحظه ای مهم فرا می رسد. پرچم آمریکا که بر فراز 
مناطق تحت حاکمیت آمریکا به اهتزاز درآمده است، به پایین کشیده می شود«. 

ژنرال »دیوید پترائوس« فرمانده سابق نیروهای آمریکا و ناتو در افغانستان هم در مصاحبه روز 23 مرداد سال قبل 
با بی بی ســی گفت: »خروج نیروهای نظامی آمریکا از افغانســتان یک کابوس است هیچ نشانه خوبی درباره بهبود وضع 

در آینده وجود ندارد.«
واقعیت مســلم این اســت که آمریکا در »طولانی ترین جنگ تاریخ خود«- به تعبیر باراک اوباما- به زانو درآمد و با 
افتضاح و استیصال تمام آن را ترک کرد اما در مطلب فوق، عصا زیربغل آمریکا گذاشته شده و شکست مفتضحانه آن به 
حاشیه رفته است. اخراج آمریکا از افغانستان جزئی از طرح اخراج این رژیم خونخوار از منطقه بود که توسط جمهوری 

اسلامی ایران رقم خورد.

نمایندگان مجلس از پاسخ وزیر بهداشت 
درباره مقابله با كرونا قانع شدند

خوابی كه به كابوس تبدیل شد!
دکتر محمدحسین محترم
1- کل عاشورا سیاسی است و اصل حرف امام حسین)ع( با یزید نیز این بود که تو لایق حکومت 
کردن بر مردم نیستی و خلافت حق ما آل الله است. بازی کردن با شعائر مذهبی و استفاده ابزاری 
از تاریخ خطرناک ترین ابزارهای جریان های نفاق و انحرافی از اســلام هستند که تاکنون منجر به 
شــکل گیری صدها فرقه منحرف ، از خوارج نهروانی تا داعش وهابی و شیعه انگلیسی و اصلاحات 
آمریکایی و جنبش سبز و... و نفوذ آنها در جوامع اسلامی شده است و تنها سلاح مقابله با آنها نیز 
آگاهی مردم از ذات و باطن آنها می باشد که نیاز به معرفت به امام زمان خود و معیّت با او و صبر 

و بهنگام عمل کردن به وظیفه خود دارد. 
2- تحلیل هایی که از بیانیه منتسب به یکی از سران فتنه تاکنون دیدم بیشتر تک بعدی و 
بعضا سطحی بود. این بیانیه اولا؛ با نگاه عمیق تر و نگاه به آینده در حقیقت واکنشی حساب شده 
و پیچیده و برنامه ریزی شده از سوی سازمان سیا و موساد و البته با سوءاستفاده از عقده گشایی 
کور یک عروسک خیمه شب بازی دست پرورده خود در مقابل بیانیه گام دوم انقلاب بود. به باورم 
نه خود او بیانیه را نوشته و نه حتی آن را خوانده ، چراکه ذهن و عقل یک فسیل سیاسی در این 
ســنِ فرتوتگی دیگر به او اجازه نوشتن و خواندن چنین بیانیه های شاذی را نمی دهد. ثانیا؛ این 
که ســران فتنه و اصلاحات آمریکایی امروز بر شهدای مدافع حرم می تازند اصلا مسئله جدید و 
مهم و تعجب برانگیزی نیست چراکه وقتی این جماعت در ظهر عاشورای ۸۸ بر حسین تاختند ، 
حالا چه توقعی وجود دارد که چنین ذهن های پرورش یافته از شکم های حرام بر شهدای مدافع 
حرمِ اهل بیتِ حسین نتازند؟!! این همان کاری است که شمر کرد، اول بر حسین تاخت و بعد به 
خیمه های اهل البیت حسین یورش برد! ثالثا؛ این بیانیه تاییدی است بر سخنان رهبر معظم انقلاب 
در طول مدیریت بحران فتنه ، که»فتنه ۸۸ دعوای حق و باطل بود و نه یک دعوای انتخاباتی دو 
جناح سیاسی« که بعد از آن ، فتنه گران و جریان اصلاحات آمریکایی و رسانه های داخلی و خارجی 
وابسته و حامی آنها ادعا می کردند دعوا تمام شده و چرا این قدر سخت می گیرید؟! و تاییدی است 
بر این سخن رهبری که فرمودند »امروز )بهمن ۸۸( معلوم شد آن کسانی که در مقابل عظمت 
ملت ایران در انتخابات ایستادند ، آنها بخشی از ملت نیستند و ربطی به مردم ندارند و مردم راه 
خود را ادامه می دهند؛ راه جمهوری اسلامی و راه رسیدن به عزت و استقلال در پناه اسلام را«. و 
همچنین تاییدی بود بر مواضع کسانی که از اول انقلاب به ماموریت او پی برده بودند و در مقابل 
او مواضع انقلابی داشــتند از جمله در انتخابات ۸۸ نســبت به او روشنگری می کردند. رابعا؛ این 
بیانیه پس از گذشت 13 سال ابعاد مخفی باقی مانده فتنه اصلاحات آمریکایی را هم هویدا کرد 
و دیگر شــک و تردید و نکته ناگفته ای، باقی نگذاشت و تاییدی بود بر درستی نقش مدیریتی و 
مدبرانه مقام معظم رهبری در آن فتنه؛ چرا که ویژگی ها و ظرفیت های علمی، فقهی، راهبردی 
و مدیریتی مقام معظم رهبری را به دلیل بزرگی و عمق بحران ، بیش از سایر حوادث آشکار کرد 
و از این جهت می توان درک کرد که چرا سازمان سیا و موساد در این بیانیه ، رهبری را نیز هدف 
قرار داده اســت. خامسا؛ در حقیقت پایانی بود بر  اندیشه و تفکر جریانی رسوا که هنوز تکلیف و 
موضع خود را با فتنه و فتنه گران روشن نکرده اند. انتظار بود برخی علی رغم مواضع خسارت بار و 
غلط شان حداقل به خاطر شعارهایی همچون »خط امامی« که پشت آنها پنهان شده اند ، مواضع 
شفافی بگیرند ، اما نشان دادند که بر همان طینت سرشته شده اند و از کوزه همان برون تراود که 
در اوست. رئیس اصلاحات نیز با حمایت تلویحی از این بیانیه ادعا کرده »برای انحراف هایی که 
پدید آمده )که بیانیه سیاه مدعی آنهاست( باید فکری و عملی کرد«! و این ادعا تاییدی است بر 
اذعان یکی از اصلاح طلبان پشــیمان از گذشته خود که »اصلاح طلبان با مجموعه ای از تناقضات 
وارد )فتنه( ۸۸ شــدند و از ۸۸ تاکنون نیز غرق در این تناقضات )فتنه انگیز( و پایان ناپذیرند؛ و 
اکنون نمی دانند چه باید کنند؟« سادســا؛ این بیانیه تدبیر صبورانه رهبری را آشــکارتر کرد که 
هم حصر در آن زمان حکیمانه و هم موافقت با تســهیل در رفع حصر در این زمان مدبرانه بود، 
چراکه اول حصر در آن زمان کمک کرد با گذر زمان غبارها بنشیند و باطل خود را نشان دهد و 
هیجان های کف خیابان تمام شود تا جامعه عاقلانه صحنه را ببیند. دوم با آن حصر از اختلافات و 
دودستگی ملت و رودررو قرار گرفتن مردم جلوگیری شد و کشور ایران به عنوان محور مقاومت را 
از لبه پرتگاه فتنه نجات داد. سوم بعد از گذشت زمان و آشکار شدن حقایق و نشستن غبار فتنه ، 
با تسهیل رفع حصر جماعت فتنه ، مجال پیدا کردند آنچه را که آن زمان در باطن و پشت نقاب 
خود داشــتند و پشت شــعارهای به ظاهر خط امامی پنهان می کردند ، اکنون آشکار کنند. نکته 
مهم این که روش حضرت امام)ره( نیز همین بود که با بنی صدر و بازرگان و منتظری چنین رفتار 
کردند و آنگاه که جامعه به عمق فتنه آنها پی برد فرمودند »از اول می دانستم محق نیستند...«. 
لذا این جریان نه سال ۸۸ توانستند با فریبکاری پشت عنوان »نخست وزیر امام« خود را بر مردم 
تحمیل کنند، و نه اکنون با افتادن تشت رسوایی شان می توانند ماهیت آمریکایی- اسرائیلی خود 
را از نــگاه مردم پنهان نمایند. قطعا پیر روشــن ضمیر ما حضــرت امام)ره( اگر امروز نیز حضور 
می داشــتند ، همان گونه که پس از آشــکار شــدن باطن بنی صدر و بازرگان و منتظری فرمودند 
»من شــخصاً مایل به روی کار آمدن آنان     نبودم« ، با آشکار شدن باطن این فرد هم می فرمودند 
»من شــخصاً مایل به روی کار آمدن وی  نبودم، اما با صلاحدید دوســتان پذیرفتم«! قطعا مثل 
زمان حیات پربرکت شان می فرمودند »هرچه فریاد دارید بر سر آمریکا بکشید و پشتیبان ولایت 
فقیه باشید تا انقلاب آسیبی نبیند... و تا من هستم نخواهم گذاشت حکومت به دست     لیبرال ها 
بیفتد... تا من هستم دست ایادی     آمریکا را در تمام زمینه ها کوتاه می کنم«. دقیقا همان راهی که 
امروزه از سوی رهبر فرزانه و حکیم انقلاب دنبال می شود. سابعا؛ قطعا این بیانیه بدون مشورت و 
نقش آفرینی پشت صحنهِ برجامیان نوشته و منتشر نشده است. این جماعت به خوبی می داند اگر 
برجام رئیسی به نتیجه برسد با برجام آنها تفاوت ماهوی و شکلی فراوانی دارد. سال ۸۸ با تلاش 
دولت وقت پرونده هسته ای داشت با تامین منافع مردم نتیجه می داد و رئیس جمهور وقت آمریکا 
مجبور به نوشــتن نامه به رهبری برای پذیرش »حق مسلم ملت ایران« شد ، اما کاسبان تحریم 
وقتی دیدند با بســته شدن پرونده هسته ای ، کاسبی آنها کساد و منزوی و خانه نشین می شوند، 
فتنه آمریکایی را به کف خیابان ها کشاندند و با متوهم کردن دشمنان و گرا دادن به دشمن ، او را 
از لغو تحریم های ظالمانه علیه مردم برحذر داشتند. اکنون نیز که پرونده هسته ای با تدبیر درست 
و مقاومت تیم هسته ای روی ریل درست خود افتاده و نتیجه هرچه باشد، در جهت خنثی شدن 
تحریم ها خواهد بود، این جماعت که قبلا »پیشنهاد مذاکره با داعش« را داده بودند و سال ها در 
دولت های اصلاحات و تدبیر »مستقیم و غیرمستقیم« مذاکره بی نتیجه با آمریکا داشتند!، دوباره با 
این بیانیه سیاه و با همان هدف به میدان آمدند ، اما آن زمان با نقاب و این زمان بدون نقاب! متولی 
برجام که شیرینی پیروزی جبهه مقاومت در مقابل داعش را با استعفای دشمن شادکُن خویش 
تحت الشعاع قرار داد و در پایان مسئولیتش در سخنان و فایل صوتی کذایی خود با ایجاد تقابل 
دروغین دوگانه »میدان- دیپلماسی« ، سیاست مبارزه با داعش در منطقه را قربانی خودشیرینی 
خود در مقابل آمریکا نمود ، ادعا کرده بود »خیال نکنید شش ماه دیگر که ما نبودیم، همه چیز 
ســر جایش است و شــما می آید و افتخار حل مشکلات اقتصادی کشور را به خودتان اختصاص 
می دهید. شش ماه آینده دنیا، دنیای دیگری است«! هرچند شش ماه دیگر مشخص شد که دنیا، 
دنیای دیگری است ، اما همچنین مشخص شد که او هم علی رغم همه ادعاهایش قدرت تحلیل 
درست شرایط منطقه ای و بین المللی را ندارد و هم از »سناریوی خاص پشت پرده ای« خبر داشت 
که مردم بی خبر بودند که باز چه خوابی برای ملت دیده اند و این بیانیه سیاه پازلی از آن خواب 
بود! هرچند درک این را نداشته و ندارند و محاسبه نمی کنند که با آگاهی که ملت ایران نسبت 
به باطن اصلاحات آمریکایی پیدا کرده اند، با هر خوابی که برای مردم ببینند ، در کمای عمیق تری 

فرو می روند و خوابی که دیده اند به کابوس تبدیل خواهد شد.
3- این بیانیه روی دیگر تلاش کسانی است که در یک تناقض پیچیده و فریبکارانه با ادعای 
اسلام رحمانی می خواهند یک امر طبیعی انگیزه ساز را غیرطبیعی کنند و بعد آن را هم عادی جلوه 
دهند ، در حالی که خود حامی فتنه ۸۸ بودند و با خشن ترین لحن با دیگران سخن می گویند ، در 
حقیقت می خواهند حُب و بغُض را نســبت به امور سیاسی- اعتقادی خدشه دار و آن را تبدیل به 
حُبِ کاذبِ بدون بغض کنند تا بتوانند با شقی ترین دشمنان اسلام قدم و لبخند بزنند و آن گونه 
که خود را فروخته اند ، ملت ایران و بلکه ملت های منطقه و جهان را نیز بفروشند. شهید مطهری 
در ســخنرانی معروف خود با تبیین اسلام انقلابی تاکید داشت »شمر1۴00 سال پیش مُرد ، امام 
حسین اگر امروز بود می گفت شمر زمانت را بشناس ، صهیونیست ها را بشناس«. با نگاه به حوادث 
ســال ها و ماه های اخیر در یمن و ســوریه و لبنان و فلسطین و بحرین و افغانستان و عراق و دیگر 
نقاط جهان واقعیت این اســت که امروز از در و دیوار شــمر و حرمله می بارد و مسلمانان گرفتار 
شــمرهای بی شــمار امروزند. جماعتی با برداشت غلط از عاشورا و مطرح کردن مجدد مغلطه آب 
دادن امام حســین به دشمنانش علی رغم فریبکاریهایشــان در دوره مسئولیت اجرایی کشور، در 
حقیقت می خواهند با فریب و افیون مردم و ملت ها ، آنها را از ایستادگی در مقابل ظلم شمرهای 
زمان منحرف و همنشینی و لبخند زدن با شمرهای زمان را عادی  سازی کنند تا آمریکا هم نفت 
ما را ببرد و هم مردم ما را تحریم کند و ریشه ملت ایران را بکند ، که البته آن زمان گذشته است!. 
۴- همــه این اتفاقات نشــان می دهد که جریان فتنه و اصلاحــات آمریکایی، قبل از احیای 
برجام به دنبال احیای جنازه مرده خود هستند و چون خود ناتوانند نیازمند دریوزگی آمریکایی ها 
و صهیونیســت ها و داعش و رسانه های جریان شیعه انگلیسی و منافقین و براندازها می باشند. اما 
از یک ســو این بیانیه آنها را در کمایی عمیق تر فرو برد و از ســوی دیگر این آشکار شدن باطن ها 
از برکات عاشــورای سیاســی اســت و باید آن را به فال نیک گرفت، چراکه پیام شهید همدانی و 
ســلیمانی را آشــکارتر خواهد کرد که »ایران اولین حرم است و با شناخت امام زمانت، بهنگام به 

وظیفه ات عمل کن«. درود خداوند بر آنها.

درمکتب امام

قابل اعتماد نبودن آمریکا
خدای تبارک و تعالی این ملت ها را توجه بدهد به این مسائل، و این دولت هایی که  
در کشورهای اسلامی هستند از خواب بیدار کند. اینها گمان می کنند که اسرائیل پشت 
و پناه آنها هســت که کمک به او می کنند... یا آمریکا پشــت و پناه است، آمریکا از شما 
نفت می خواهد و آمریکا از شما نفع می خواهد و می خواهد شما بازار باشید برای او ... و 
الّا در آنجایی که شما گرفتار بشوید هیچ یک از اینها به داد شما نخواهند رسید؛ آنها آن 

وقت می گویند ما اینها را نمی شناسیم.
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نگاه

رئیس دیوان محاســبات با اشاره به 
ظرفیت موجود در کشــورهای اسلامی و 
مسائل مشــترک گسترده ای که بین این 
کشــورها وجود دارد، پیشنهاد تشکیل 
ســازمان دیوان محاســبات کشورهای 

اسلامی را مطرح کرد.
مهــر،  ری  خبرگــزا گــزارش  بــه 
»افل یاســین خٌضیر« رئیس دیوان محاسبات 
عراق به همراه سفیر این کشور و هیئتی از دیوان 
محاسبات عراق با حضور در دیوان محاسبات با 
»مهرداد بذرپاش« و ســایر مسئولان این نهاد 
نظارت دیدار و گفت وگو کرد. در این دیدار که 
به منظور امضای تفاهم نامه همکاری مشترک 
میان دیوان محاسبات های دو کشور انجام شد، 
پیرامون موضوعات مهمی مذاکره به عمل آمد.
مهرداد بذرپاش ضمن خوشــامدگویی به 
هیئت عراقی، گزارشــی از اقدامات تحولی در 
دیوان محاســبات کشــورمان را ارائه کرد و از 
انتشار گزارش تفریغ بودجه سال 1۴00 شش 
ماه زودتــر از موعد مقرر قانونــی، تفریغ های 
دوماهــه از نحوه اجرای بودجه ســال جاری، 

راه اندازی مرکز نــوآوری و خانه خلاق و فعال 
شدن سامانه ارتباط مردمی 1۹۸ به عنوان برخی 
از مهم ترین عملکردهای این نهاد نظارتی نام برد.

وی در ادامه به برخی موضوعات مشترک 
با کشور عراق پرداخت و با اشاره به قراردادهای 
منعقده میان دو کشــور، درباره صادرات گاز و 
برق، بر وصول مطالبات کشــورمان تاکید کرد 
و خواســتار کمک دیوان محاســبات عراق در 
تحقق این موضوع شد. اجرایی  سازی پروژه های 
مشــترک در حوزه نفت به منظور اســتفاده از 
ذخایر و حفاظت از منابع مشترک نفتی و گازی 
و لزوم برنامه ریزی جهت نظارت بر نحوه اجرای 
پروژه ها از دیگر موضوعاتی بود که توسط رئیس 

کل دیوان محاسبات مطرح شد.
بذرپاش ســپس به مسائل زیست محیطی 
و به صورت خاص، پدیده گرد و غبار و آلودگی 
هوا ناشی از ریزگردها پرداخت و سوءمدیریت 
در بهره بــرداری از منابع آبــی را از مهم ترین 
علل بروز گــرد و غبار دانســت. عدم تکمیل 
فرآیند مالچ پاشی در مناطق هدف و عدم اجرای 
طرح بیابان زدایــی از دیگر موضوعاتی بود که 

توسط وی به عنوان مهم ترین عوامل ریزگردها 
از آنها نام برده شد. سومین موضوعی که توسط 
رئیس کل دیوان محاســبات کشورمان مطرح 
شد، پیشنهاد تشکیل سازمان دیوان محاسبات 

کشورهای اسلامی بود.
وی با اشاره به ظرفیت موجود در کشورهای 
اسلامی و مسائل مشترک گسترده ای که بین 
این کشورها وجود دارد، تشکیل چنین سازمانی 
را برای اقدامات مشترک نظارتی و همکاری های 

گسترده تر ضروری دانست.
رئیس کل دیوان محاســبات در پایان، با 
تشــکر از مهمان نوازی دولت و مردم عراق در 
ایام اربعین، اظهار امیدواری کرد با همکاری های 
متقابل دو کشور، شرایط برای سفر هرچه بهتر 
و ارزان تر زائران ایرانی و عراقی در هر دو کشور 

فراهم شود.
در بخش دیگــری از این دیــدار، »رافل 
یاســین خضیر« ضمن تشکر از میزبانی دیوان 
محاسبات جمهوری اسلامی ایران، با اشاره به 
ظرفیت های مشــترک ایران و عراق، حضور در 
ایران و امضای یادداشت تفاهم همکاری میان 

دو دیوان را نخستین گام در پروژه های مشترک 
نظارتی میان دو کشور دانست.

رئیس دیوان محاسبات عراق با استقبال از 
پیشنهاد ایران مبنی بر تشکیل سازمان دیوان 
محاسبات های کشورهای جهان اسلام، این اقدام 
را حرکتی جدید در هم افزایی میان دستگاه های 

نظارتی مالی و انتقال تجربیات قلمداد کرد.
رافل یاســین خضیر با اشــاره به ساختار 
دیوان محاســبات کشــورمان و وجود دادسرا 
و هیئت های مستشــاری و جلســات محکمه، 
خواستار ارتباط بیشتر و انتقال این تجربیات به 

دیوان محاسبات عراق شد.
وی ضمن دعوت از بذرپاش جهت حضور 
در عــراق و بازدیــد از دیوان محاســبات این 
کشور، اظهار امیدواری کرد با امضای تفاهم نامه 
همکاری مشترک، اتفاقات مثبتی در آینده  روابط 

دو دیوان رقم بخورد.
لازم به ذکر اســت در پایــان این دیدار، 
یادداشت تفاهم همکاری مشترک میان دیوان 
محاسبات جمهوری اسلامی و جمهوری عراق 

به امضای رؤسای دو کشور رسید.

بذرپاش در دیدار با رئیس دیوان محاسبات عراق مطرح کرد

پیشنهاد تشکیل سازمان دیوان محاسبات كشورهای اسلامی

توضیحات عین اللهــی در موضوع 
قانع  را  نمایندگان  کرونا  واکسیناسیون 
کرد وی که برای پاسخ به یک سؤال به 
صحن علنی آمده بود گفت در نخستین 
دیدار هیئت دولت با رهبر انقلاب ایشان 
به بنده تاکید کردند که سلامتی جامعه 
و مقابله با کرونا را در اولویت قرار دهید 
و دولت نیز در این موضوع جهادی عمل 

کرد.
جلســه علنی مجلس شورای اسلامی به 
ریاســت محمدباقر قالیباف آغاز شد و سؤال 
از وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در 

دستورکار قرار گرفت.
محمدباقــر قالیباف در جلســه علنی دیروز 
مجلس شورای اســلامی اظهار داشت: جا دارد از 
کادر درمان و پزشکان و پرستاران که در دوران کرونا 
تلاش ویژه ای کردند، تقدیر و تشکر کنم. افتخاری 
برای جمهوری اســلامی ایران و دولت فراهم شد 
چــرا که در یک دوره ۸0 روزه، بیش از ۸0 درصد 

از مردم تحت پوشش واکسن کرونا قرار گرفتند.
رئیس مجلس شــورای اسلامی تصریح 
کرد: البته متأسفانه برخی از هموطنان مان و 
همچنین کادر درمان بر اثر بیماری کرونا جان 
خود را از دست دادند که ما سر تعظیم در برابر 
خانواده های آنان فرو می آوریم و مجدداً به آنها 
تسلیت عرض می کنیم. قالیباف تاکید کرد: اگر 
امروز سؤال از وزیر بهداشت و درمان مطرح بود 
صرفاً درباره موضوعات و داروهای خاص کرونا 
بود و نباید به قدرناشناسی مجلس از زحمات 
کادر درمان تعبیر شــود. البته مجلس هم با 
رأی خود یعنی قانع شدن از توضیحات وزیر 
بهداشت نشان داد نسبت به واکسیناسیون و 
عملکرد کادر درمان در مقابله با بیماری کرونا 
قدردان است و ما پیگیری مسائل و مشکلات 

کادر درمان را وظیفه خود می دانیم.
نمایندگان از پاسخ وزیر بهداشت قانع شدند

در جلسه علنی دیروز مجلس شورای 

اسلامی ســؤال مهدی عسکری از »بهرام 
عین اللهی« درباره واکسیناسیون اجباری 

کرونا در دستورکار قرار گرفت.
نماینده سؤال کننده از پاسخ های وزیر 
قانع نشد و به همین جهت پاسخ های وزیر 
بهداشت و درمان درباره موضوع مذکور به 
رأی نمایندگان گذاشــته شد که وکلای 
ملت با 155 رأی موافق، 73 رأی مخالف 
و 5 رأی ممتنــع از مجموع 23۹ نماینده 
حاضر در جلسه این پاسخ ها را قانع کننده 

دانستند.
توضیحات عین  اللهی در صحن علنی

بهرام عین اللهی در جلسه علنی دیروز در 
پاسخ به سؤال مهدی عسگری نماینده مردم 
کرج درباره واکسیناسیون اجباری، گفت: در 
اولین دیداری که دولت با مقام معظم رهبری 
داشت، ایشــان فرمودند که موضوع فوری و 
اولویت دار کشــور ســلامت مردم و مقابله با 

بیماری کرونا است.
عین اللهــی افزود: به یــاد می آوریم که 
روزهای دلهره آوری در کشور داشتیم و روزانه 
بیش از 700 نفــر از هموطنانمان جان خود 
را به علت بیماری کرونا از دســت می دادند. 

وضعیت بیمارستان ها و سردخانه ها اسفناک 
بود، کمبود تخت های بیمارستانی، خستگی 
و فشــار روانی کادر درمان و کمبود واکسن 
کرونا، محدودیت های تردد شبانه، ممنوعیت 
مســافرت، تعطیلی مشــاغل و بازار وضعیت 
نابســامانی بود که دولت سیزدهم در آغاز به 

کار خود با آن مواجه شد.
وی گفت: دولت ســیزدهم همزمان با 
موج پنجم بیمــاری کرونا کار خود را آغاز 
کرد. ســتاد ملی مقابله با کرونا در اسفند 
۹۸ به ابتکار مقام معظــم رهبری آغاز به 
کار کرد و این ستاد تصمیم گیری در مورد 
مقابلــه با بیماری کرونا را برعهده داشــت 
و فارغ از دولتمردان رئیس کل ســتاد کل 
نیروهای مســلح در مورد مســائل امنیتی 
کرونا، دادســتان کل کشور، رئیس شورای 
عالی حوزه هــای علمیه، رئیس ســازمان 
صداوسیما، از اعضای ستاد ملی کرونا هستند 
 تصمیماتی که ستاد کرونا می گیرد باید اجرا

شود.
وزیر بهداشــت بیان کــرد: ما از ظرفیت 
شــرکت های دانش بنیــان در جهــت تولید 
داروهای ضد کرونا اســتفاده کردیم. شــش 

واکسن ایرانی کرونا ساختیم که از افتخارات 
ملی اســت. از سوی دیگر ذکر این نکته حائز 
اهمیت است که ما بر کیفیت تولیدات داخلی 
مسکن و همچنین واکسن های وارداتی نظارت 
کامل داریم و این اقدام زیر نظر سازمان غذا و 

دارو انجام می شود.
عین اللهی گفت: برای تأیید یک واکسن 
شش مرحله اکتشافی، پیش بالینی، بالینی، 
تأیید مجوز، تولید انبوه و کنترل کیفیت طی 
شــده اســت. از ۸۴ هزار مورد عارضه ای که 
بعد از واکسیناسیون در کل کشور ثبت شده 
است، باید گفت که تنها 206 مورد مرتبط با 

واکسیناسیون کرونا بوده است.
وی تصریح کرد: همچنین 152 میلیون دُز 
واکسن کرونا تاکنون زدیم که میزان عوارض 
جــدی آن 1.37 در یک میلیون بوده اســت 
و این نشــان می دهد میزان عوارض واکسن 
کرونا بســیار کم و نادر بوده اســت. بیش از 
۸0 درصد کسانی که واکسن نزده اند، زمانی 
که به کرونا مبتلا شــدند، این مسئله منجر 
 به بستری شــدن آنها در بیمارستان و مرگ 

شد.
وزیر بهداشت تأکید کرد: کل مرگ و میر 
بیماری کرونا در کشور ما 1۴2 هزار نفر بوده 
که 132 هزار نفر آنان مربوط به دوره ای بوده 
که واکسیناسیون در کشور ما انجام نشده بود. 
از زمانی که واکسیناســیون انجام شده است، 
تاکنون فقط 10 هزار نفر بر اثر بیماری کرونا 
فوت کردند و این مســئله اثربخشی واکسن 

کرونا را نشان می دهد.
عین اللهی گفت: قبل از واکسیناســیون 
300 شهید سلامت داشــتیم اما الان تعداد 
مــرگ و میر کادر درمان در اثر بیماری کرونا 
به تعداد انگشتان دست رسیده است. جمهوری 
اسلامی ایران جزو کشورهای موفق در کنترل 
بیماری کرونا است و این افتخار بزرگی برای 

دولت است.

کیهان بررسی کرد

عصبانیت خط تحریم و تحریف
از تأكید كیهان بر خطوط قرمز در مذاكرات

سخنگوی شــورای نگهبان از بررسی »طرح 
مانع زدایی از توسعه صنعت برق« در شورای نگهبان 
خبر داد و نوشــت: امیدوارم رفــع این ابهامات و 
ایرادات از سوی مجلس محترم، به کاهش مشکلات 

این حوزه و توسعه صنعت برق بینجامد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شورای نگهبان، دکتر  
هادی طحان نظیف، سخنگوی شورای نگهبان در حساب 

توئیتری خود نوشت: »طرح مانع زدایی از توسعه صنعت 
برق« در چهار جلسه شورای نگهبان بررسی شد. با توجه 
به بررسی های انجام شده، نســبت به برخی از مواد این 
طرح ابهامات و اشــکالاتی در این شــورا وجود داشــت. 
امیدوارم رفع ایــن ابهامات و ایرادات از ســوی مجلس 
محترم، به کاهش مشــکلات این حوزه و توسعه صنعت 

برق بینجامد.

طحان نظیف:

»طرح مانع زدایی از توسعه صنعت برق« 
در جلسه شورای نگهبان بررسی شد

بقیه از صفحه 2
اظهارات سیف درخصوص نتایج برجام بازتاب 
گسترده ای در رسانه های خبری داخلی و خارجی 

داشت.«
ســید عبــاس عراقچــی، عضو ارشــد تیم 
مذاکره کننده روحانی آذرماه ۹7 میزان بهره مندی 
ایران از مزایای برجام را »نزدیک به صفر« اعلام کرد. 
او همچنین تیرماه سال گذشته در سخنرانی خود در 
نشست شورای امنیت گفت: »ایران بیشترین هزینه 

را داد و از برجام بهره ای نبرد.«
نکته دیگــر آنکه خود اصلاح طلبان هم بارها 
به سیاست های اشــتباه دولت روحانی و شکست 
برجام اعتراف کردند. به طور مثال روزنامه سازندگی 
در دولت قبل با نقد عملکرد دولت در پرونده برجام 
نوشته بود: »امروز دولت نیازمند آن است که باور 
کند برجام به پایان رسیده... اکنون جواب مشخص 
اســت. خروج از برجام و بازگذاشتن راه مذاکره با 
کســانی که قدرت عمل به تعهداتشــان را دارند، 
این گزینه بهتری از مانــدن در توافق یک جانبه، 
تحریم های سخت تر از پیشابرجام، دلخوش کردن 
به اقدامات نمادین اروپا و مشاهده رکودی است که 
این بار می تواند اقتصاد کشور را از گروه کشورهای 

با درآمد متوسط به فقیر مبدل سازد«.
یا روزنامه »اعتماد« هم در آذر ۹7 در مطلبی 
نوشته بود: »متأسفانه در شرایط کنونی در مسئله 
توافق هسته ای هیچ راه حل منفعت آوری در مقابل 
کشورمان وجود ندارد... متأسفانه در تیم کارشناسان 
مذاکره کننده ما تعداد کافی از متخصصان به ویژه در 
حوزه های مالی، تجاری و بانکی حضور نداشتند که 
خط به خط و بند و به بند توافق را دقیق و به طور 
تخصصی بررسی کنند تا امروز دچار چنین شرایط 

ناشی از بی تعهدی آمریکا و اروپا نشویم«.
همین طور روزنامه »آرمــان« که تیر ۹۸ در 
مطلبی نوشته بود: »متأسفانه برجام به شکلی تنظیم 
شده که هرگونه بی تعهدی ایران در مقابل برجام 
همراه با هزینه است و در مقابل اقدامات آمریکا و 
کشورهای اروپایی علیه برجام بدون هزینه و یا با 
هزینه های کمی همراه خواهد بود. درنتیجه اشکال 
از ذات برجام است... هنگامی که توافقی امضا می شود 
که ماهیت ســاختاری نــدارد و فاقد رویکردهای 
الزام آور برای طرف مقابل است و درنتیجه احتمال 
برگشــت تحریم ها وجود دارد، طبیعی است که 

دستاورد قابل توجهی به دست نخواهد آمد«.
دولت قبل چه چیزی را امضا کرده بود؟

حســن روحانی طی ۸ ســال، برجام را برگ 
برنده دولت تدبیر و امید معرفی می کرد درحالی که 
محتوای برجام )مفاد قطعنامه 2231( حاکی از آن 
بود که این توافقنامه، قطعنامه های قبلی علیه ایران 
را ملغی نکــرده و فقط همه آنان را در یک پکیج 
)قطعنامه 2231( تجمیع کرده و در رفع تحریم ها 

تأثیر قابل توجهی ندارد!
تیم مذاکره کننده هسته ای در دولت روحانی، 

لغو تحریم های کاتسا، ایسا، سیسادا و تحریم چرخه 
دلار را در برجام نگنجاندند و یکی از علت های اصلی 
لغو نشــدن تحریم ها علی رغم بتن ریزی در قلب 

راکتور هسته ای، همین مسئله بود.
در گزارش کیهان که سال جاری و در هفتمین 
ســالگرد برجام )23 تیر 1۴01( منتشــر شد، به 
تشریح جزئیاتی از این توافق هسته ای پرداختیم. 
در آن گزارش با عنوان »فاجعه برجام چگونه بر سر 
ملت آوار شد؟« آمده بود: »قطعنامه 2231 شورای 
امنیت در تاریخ 23 تیرماه ۹۴ و در پیوند با برنامه 
اقدام مشــترک )برجام( به تصویب رسید. شورای 
امنیت، علی الظاهر همراه با تصویب این قطعنامه 
هر 6 قطعنامه پیشین که علیه ایران صادر و منجر 
به تحریم های وسیع در رابطه با موضوع هسته ای 
کشورمان شده بود را ملغی کرد اما درواقع و چنان که 
کیهان پیش تر به آن اشاره کرده بود؛ یک( شورای 
امنیت راه را برای بازگشت قطعنامه های تحریمی 

قبلی همچنان باز گذاشت )مکانیسم ماشه.(
دو( بعد از اجرایی شدن قطعنامه 2231، بخشی 
از تحریم ها علیه ایران باقی ماند )ازجمله در مورد 
خریدوفروش تســلیحات متعارف و فروش موادی 
با کاربرد دوگانه نظامی، یا ممنوع شــدن صادرات 
و واردات تســلیحات متعارف تا پنج سال، ممنوع 
شدن هر فعالیتی در زمینه موشک های بالستیک 
با قابلیت حمل ســلاح های اتمی تا هشــت سال 
و همچنین ادامه تحریم های حقوق بشــری علیه 

شخصیت ها و مقامات ایران(
ســه( شورای امنیت اعلام کرد که با تصویب 
قطعنامه 2231 ایران از دستور کار این شورا خارج 
نمی شــود و آژانس باید به طور دوره ای طرف های 
برجام را از اجرای توافق و پایبندی ایران به تعهداتش 
مطلع کند. بر همین اســاس پرونده ایران تا سال 
2025 یــا هر موقع که آژانس اعلام کند ایرانی ها 
هیچ فعالیت هسته ای انجام نمی دهند، در دستور 

کار شورای امنیت باقی می ماند!
ماحصل این تعهدات و تکالیف که شــورای 
امنیت برای ایران در نظر گرفت این بود که »ایران از 
ذیل ماده ۴1 منشور ملل خارج شده و پرونده ایران 

دیگر به شکل اضطراری در شورا مطرح نیست.«
چرا ترامپ از برجام خارج شد؟

یکی از شــبهاتی که مدعیــان اصلاحات و 
هواداران دولت سابق علیه منتقدان برجام مطرح 
می کنند این است که اگر برجام بد بود چرا ترامپ 
از آن خارج شد؟ نکته حائز اهمیت آنکه اصلاح طلبان 
طی ۴ سال گذشته با برجسته  سازی خبر بزرگ تر 
)خروج ترامپ از برجام در اردیبهشت ۹7( جزئیاتی 
که ارزش خبری و اصالت دارد را سانســور کرده و 
به کرات به تحریف واقعیات روی آورده اند چنان که 

خودشان، یک گزاره غلط را باور کرده اند!
آن ها می گویند ترامپ از برجام خارج شد، پس 
برجام خوب بود! درحالی که خروج ترامپ از برجام 
بعد از آن صورت گرفت که آمریکایی ها بارها دولت 

حســن روحانی و تیم دیپلماسی وقت را آزموده و 
بر ناآگاهی فنی و رویکرد سازشــی و انفعالی تیم 

دیپلماسی وقت مطمئن شده بودند.
نکته دیگر آنکه، خروج ترامپ از برجام پس ازآن 
صورت گرفت که دولت ایران تضمین داده بود هرگز 

از برجام خارج نمی شود!
اردیبهشت ۹7، »فدریکا موگرینی« مسئول 
سیاســت خارجی اتحادیــه اروپــا در کنفرانس 
»وضعیــت اتحادیــه« اعلام کرد که از »حســن 
روحانی« رئیس جمهور ایران تضمین گرفته است 
که تهــران علی رغم تصمیم ترامپ برای خروج از 
برجام و وضع مجدد تحریم ها علیه ایران، همچنان 

در توافق می ماند!
روحانی که گفته بود »برجام منهای آمریکا را 
با دیگر اعضای 1+5 و ازجمله اروپا ادامه می دهیم« 
ســال ۹۸ هم یک گرای دیگر به غربی ها داد. وی 
در سفر کرمان گفت که »اگر از برجام خارج شویم 
ثمرات آن در ســال آینده پیــش رو نخواهد بود و 
قطعنامه های شــورای امنیت بازخواهد گشت، ما 
باید فکر کنیم و ببینیم منافع کشور در کجاست؟... 
جمهوری اسلامی ایران مسیر بینابینی را انتخاب 
کــرد که برجام را حفظ کند اما درعین حال ما نیز 
آنچه را در این توافق قرار گذاشــته بودیم، پله پله 

کاهش می دهیم«.
از ســوی دیگر هم مدعیان اصلاحات بعد از 
خــروج ترامپ از برجام در مطالــب متعددی )از 
زمان خروج ترامپ از برجام تاکنون( سعی کردند با 
باور سازی این گزاره که »نباید از برجام خارج شویم« 
القا کنند که در صورت خروج ما از برجام یا هرگونه 
اقدام متقابل و واکنشــی )مانند کاهش تعهدات 
برجامی( »تحریم های سازمان ملل بازمی گردد«، 

»جنگ می شود!« و...
این مواضع انفعالی روحانی و هواداران برجام 
بود که ترامپ را مطمئن کرده بود با خروج از برجام 
و ادامه فشار حداکثری می تواند جمهوری اسلامی 

ایران را تسلیم کند.
تأکید روحانی و مدعیان اصلاحات بر ماندن در 
برجام به حدی بود که خود »عباس عراقچی« معاون 
سیاسی وزیر خارجه وقت در آذر ۹۸ گفت: »نتیجه 
پایبندی ما به برجام فقط تحریم های جدید بود«.

عبرت هایی که بایستی
 فراروی مسئولان دیپلماسی کشور قرار گیرد

نکته مهم آنکه، گذشت زمان عبرت های مهمی 
را فراروی ما قرار داده است؛ عبرت هایی که کیهان 
در طول سال های گذشته تاکنون در گزارش های 
متعدد به ضــرورت تعمق و تأمل بر آنها و رعایت 
خطوط قرمــز نظام در روند مذاکرات هســته ای 

اصرار کرده است.
بر همین اساس است که کیهان در شرایطی 
که مذاکرات هسته ای به ایستگاه های پایانی خود 
نزدیک می شود در گزارش های متعددی بازهم به 
مسئولان حوزه دیپلماسی کشور هشدار داده که بر 

خطوط قرمز و شــروط اصلی نظام مقاومت کنند 
چه آنکه توافق بدون تضمین و لغو تحریم ها یعنی 

تکرار خسارت محض.
چندی پیــش، در گزارش کیهــان )23 تیر 
1۴01( آمــده بود که »عدم اعتماد و خوش بینی 
به آمریــکا و اروپا«، »ضــرورت مقاومت در برابر 
باج خواهــی غربی ها«، »ضرورت متوقف نبودن به 
سیاســت خارجی و رابطه با غرب«، »مقاومت در 
برابر شرطی  ســازی اقتصاد کشور از سوی غرب«، 
»تکیــه بر ظرفیت هــا و توانمندی های داخلی«، 
»توجه به دیپلماســی اقتصادی«، »اتخاذ رویکرد 
فعالانه و گســترش روابط و مناســبات تجاری و 
سیاسی با همسایگان«، »حضور در بلوک کشورهای 
ضدآمریکایی مانند روســیه، چین و ونزوئلا« و... 
درس ها و عبرت هایی است که ۸ سال مذاکره برجام 

پیش روی دولت فعلی قرار داده است.
همیــن تأکیدات کیهان و منتقــدان برجام 
روحانی است که جریان تحریف را آشفته و نگران 
کرده است که مبادا دولت سیزدهم بتواند بی آنکه 
متوقف برجام شود مشکلات کشور را حل کرده و 
برجامی تضمین شده که خطوط قرمز نظام در آن 
رعایت شده در افکار عمومی به تصویر کشیده شود.
مدعیــان اصلاحات که برجــام را به حیات و 
ممات سیاســی خود را به آن گره خورده می بینند 
در تلاش اند تا از رهگذر آن کاسبی سیاسی کرده 
و هویت ازدست رفته خود را بازیابند غافل از آنکه 
برجام بدون تضمین، سندی توخالی بود چه آنکه 
قهرمان دیپلماسی آنان در پایان کار خود اعتراف 
کرد که نمی دانسته در برجام ۴ بار کلمه »تعلیق« 

آمده است!
خط تحریــم و جریان تحریف نمی خواهد 
برجام در دولت رئیســی بــا چهارچوب جدید 
خودش )شروط اصلی مانند لغو تحریم ها، راستی 
آزمایی و ارائه تضمین از ســوی طرف مقابل( 
محقق شود چراکه در این صورت جوش وخروشی 
که در اوایل دولت روحانی آغاز شد و از رهگذر 
آن اصلاح طلبان از رحم اجاره ای دولت روحانی، 
پست های مدیریتی را اشغال کردند برای همیشه 

به خاموشی می گراید!
اکنون 7 سال از زمان امضای برجام گذشته و 
زمان نشــان داده است دولت قبل و هوادارانش در 
مذاکرات هسته ای دچار اشتباه راهبردی و تاکتیکی 
شدند و تحلیل ها و پیش بینی های کیهان بود که 
مطابقت دقیقی با واقعیت موجود در فضای سیاسی 

ایران و جهان داشت.
گزارش های اخیر کیهان که در آن بر ضرورت 
مقاومت بر شــروط اصلی ایران و رعایت خطوط 
قرمز در مذاکرات هســته ای تأکید شــده، صدای 
جریان تحریف را درآورده تا با وارونه نمایی و سانسور 
واقعیات، بار دیگر القا کند که همه حتی منتقدان 
برجام به این نتیجه رسیده اند که هر توافقی بهتر 

از عدم توافق است!

شهرکرد- خبرنگار کیهان:
تاچندین سال قبل سالانه 11/5 میلیارد مترمکعب آب 
از سرشاخه های زردکوه در استان چهارمحال و بختیاری 
به رودخانه های کارون، زاینده رود و دز سرازیر می شد و 
آب آشامیدنی ، کشاورزی و صنعت چند استان از کشور 
را تامین می کرد اما هم اکنون برخی از شهرها و روستاهای 
چهارمحال و بختیاری و نیز شهرکرد مرکز این استان 8 

روز است که آب آشامیدنی ندارند.
در این مدت آب شرب مورد نیاز مردم به وسیله  تانکرهای 
سیار تامین شده اســت البته از چند سال گذشته تاکنون نیز 
بسیاری از شهرها و روستاها به علت کمبود بارش ها و خشکسالی 
حاکم بر استان چهارمحال و بختیاری با تانکر آب رسانی می شد و 

هم اکنون این رویه نیز ادامه دارد.
در پی وقوع سیلاب اخیر در شهرها و روستاهای استان که 
خسارات زیادی به کشاورزی، باغداری و دامپروری و تاسیسات 
زیربنایی وارد کرد، آب چشمه کوهرنگ که آب آشامیدنی مردم را 
از کوهرنگ تا شهرکرد تامین می کرد، گل آلود و از مدار خارج شد.

عبدالعلی ارژنگ فرماندار شهرستان شهرکرد رفع اساسی 
مشکل آب آشامیدنی 500 هزار نفر از مردم چهارمحال و بختیاری 
که شــامل مردم شهرکرد توابع آن را درگرو تسریع در تکمیل 
طرح ملی در دست اجرای انتقال آب از بن به بروجن اعلام کرد.

وزیر نیرو که برای رفع مشکل آب در چهارمحال و بختیاری 
به این استان آمده بود در شهرستان کوهرنگ گفت: چهار سامانه 

برای جایگزین کردن چشمه کوهرنگ و تأمین آب در این استان 
در جریان اجرا است.

علی اکبر محرابیان افزود: در جریان وقوع سیل، آب چشمه 
کوهرنگ کدر و از حد استاندارد خارج شد و این موضوع همچنان 
ادامه دارد.  وی اظهار داشت: میزان کدری آب نسبت به روزهای 

اول کمتر شده اما مجددا کدورت بالاتر رفته است. 
مهرابیان با اشاره به اینکه  50درصد از آب آشامیدنی شهرکرد 
ازچشــمه کوهرنگ تامین می شود افزود: با توجه به کدری آب 
این چشمه در پی جایگزین کردن این میزان آب  از سامانه های 

اضطراری هستیم.
گزارش خبرنگار کیهان از شهرکرد حاکی است که جمعی 
از اقشــار مختلف مردم این شــهر که حدود500 نفر بودند در 
مقابل اســتانداری تجمع کردند و با شعارهایی از جمله »زاده 
سرچشمه ایم تشنه ایم تشنه ایم« خواستار برطرف شدن مشکل 
آب شرب شهرکرد و دیگر شهرها و روستاهای استان چهارمحال 

و بختیاری شدند.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار چهارمحال و بختیاری 
در بازدید از طرح پدافندی آبرسانی شهرکرد گفت: اکیپی که در 
حال تکمیل خط عمان سامانی بوده در تلاش هستند تا امروز 
طرح به اتمام برسد و آب وارد مدار شود؛ این خط توانایی انتقال 

150 تا 200 لیتر آب در ثانیه را دارد.
 علــی حیدری ادامه داد: بهره بــرداری از این خط بیش از

75 درصد مشکل آب مردم شهرکرد را حل خواهد کرد.

مردم شهركرد در انتظار رفع كمبود آب آشامیدنی 

اصفهان- خبرنگار کیهان:
مدیرعامل شرکت نفت سپاهان گفت: توزیع 
عادلانه محصول و جلوگیــری از رانت خواری 

وظیفه شرکت نفت سپاهان است. 
نیکو همت در نشست با نمایندگان عاملین پخش 
روغن موتور در سراســر کشــور تصریح کرد: وظیفه 
شرکت نفت سپاهان در شرایط فعلی ، کمک به توزیع 
عادلانه محصول و جلوگیری از رانت خواری اســت تا 
در نهایــت مصرف کننده نهایی بتواند محصول کاملا 

استاندارد و اصل را با قیمت مناسب دریافت نماید.
نیکو همت مدیرعامل شرکت نفت سپاهان در ابتدا 

ضمن ابراز خرسندی از برگزاری این جلسه خواستار 
تداوم برگزاری این جلســات به منظور برطرف شدن 
برخی سوءتفاهم ها شد و گفت: برخی تخلفات انجام 
گرفته در بازار مثل احتکار محصول، فروش حواله ای، 
صــادرات غیرقانونی ، فروش محصولات شــرکت با 
برند های متفرقه و فروش روغن های تقلبی و مواردی از 
این قبیل ما را مجاب کرد تا در روند توزیع محصولات 
شــرکت تغییراتی صورت دهیم تا هم مصرف کننده 
نهایی بتواند محصول با کیفیت و با قیمت مناســب 
دریافت کند و هم شــرکت از این فضای ناسالم زیان 

بیشتری نبیند.

از سوی مدیرعامل نفت سپاهان اصفهان عنوان شد

تلاش برای توزیع عادلانه محصول و جلوگیری از رانت خواری در كشور


